

AVIS DE RECRUTEMENT PAR VOIE DE MUTATION

L'École Nationale Supérieure de Cybersécurité, sise au pôle scientifique et technologique de Sidi Abdallah, Alger, recrute des personnels **ATS par voie de mutation** afin de renforcer ses différentes structures, conformément au tableau ci-dessous :

Grade	Nombre de postes
Administrateur principal	02
Attaché de bibliothèques universitaires (niveau 02)	01
Ingénieur d'État pour les laboratoires universitaires	01
Ingénieur d'État en informatique	02
Aide-ingénieur en informatique (niveau 01)	01
Technicien supérieur en informatique	01
Comptable administratif principal	01
Secrétaire de direction	01

Modalités de candidature : Les personnes intéressées sont invitées à transmettre leur CV accompagné d'une lettre de motivation à l'adresse suivante: recruit@enscs.edu.dz

NB : Seuls les candidats présélectionnés seront contactés.

Le Directeur de l'Ecole Nationale
Supérieure de Cybersécurité

فتح عمليات انتقاء هيئة التدريس للسنة الجامعية 2026-2027

انضم إلى المدرسة الوطنية العليا في الأمن السيبراني

يسر المدرسة الوطنية العليا في الأمن السيبراني (م.و.ع.أ.س)، الكائن مقرها بـ "القطب العلمي والتكنولوجي الشهيد عبد الحفيظ إحدادن، سيدي عبد الله، الجزائر"، أن تعلن عن فتح عمليات انتقاء هيئة التدريس للسنة الجامعية 2026-2027 من أجل تعزيز طاقمها البيداغوجي والبحثي.

وقد تأسست المدرسة الوطنية العليا في الأمن السيبراني بموجب المرسوم الرئاسي رقم 24-181 المؤرخ في 5 جوان 2024. وتعد المدرسة مؤسسة عمومية رائدة تعنى بالتميز في التعليم العالي، والبحث العلمي والتطوير التكنولوجي، والابتكار في مجال الأمن السيبراني. وتتمثل مهمتها الأساسية في ضمان تكوين مهندسين وحاملين شهادة دكتوراه ذوي كفاءات علمية وتقنية وعامة ذات مستوى عال، تمكنهم من ممارسة وظائف التطوير أو التعليم في ميادين الأمن السيبراني. إضافة إلى مهامها التعليمية، تكلف المدرسة، بالتعاون مع وكالة أمن الأنظمة المعلوماتية، بـ:

- المساهمة في المجهود الوطني للبحث العلمي والتطوير التكنولوجي في مجال أمن الأنظمة المعلوماتية وتقديم حلول مبتكرة ذات تقنيات عالية،
 - تعزيز تطوير العلوم والتقنيات في مجال الأمن السيبراني،
 - المشاركة في تعزيز القدرات التقنية الوطنية في مجال الأمن السيبراني،
 - وضع بنيتها التحتية ووسائلها تحت التصرف، لغرض المساهمة في تعزيز أمن الأنظمة المعلوماتية الوطنية.
- مجالات التخصص المطلوبة: تسعى المدرسة إلى استقطاب أساتذة ذوي كفاءات عالية وتحفيز كبير (أساتذة التعليم العالي، أساتذة محاضرون قسم "أ"، وأساتذة محاضرون قسم "ب")، في المجالات التالية:

الرياضيات:

○ علم التشفير.

○ بحوث العمليات.

الاعلام الالي:

○ الشبكات والأمن السيبراني،

○ البرمجة الموجهة للكائنات،

○ أنظمة المعلومات،

○ الذكاء الاصطناعي،

○ المنطق الرياضي،

○ الحوسبة السحابية،

○ التطوير والأمان والعمليات،

○ سلاسل الكتل،

○ الأنظمة المدمجة،

○ الخ.

• الالكترونىك:

○ الاتصالات والشبكات.

شروط الترشح: يجب على المترشحين:

- أن يكونوا حاملين لشهادة الدكتوراه في تخصص ذي صلة.
- أن يثبتوا خبرة في التدريس وقدرات أكاديمية قوية.
- أن يظهروا دافعية واضحة في المساهمة في تطوير مؤسسة حديثة النشأة.
- أن يتحلوا بالالتزام والتميز الأكاديمي، والابتكار، والعمل الجماعي.
- أن يكونوا متمكنين من اللغة الإنجليزية.

ملف الترشح: المترشحون المؤهلون مدعوون لإرسال:

- سيرة ذاتية مفصلة مرفقة بصورة (إن أمكن)، تتضمن روابط الحسابات على الشبكات العلمية: Google، LinkedIn، ResearchGate، Scholar.
- رسالة تحفيزية توضح الدوافع والخبرات ذات الصلة.

يرجى إرسال الملف إلى البريد الإلكتروني: recruit@enscs.edu.dz

موضوع البريد الإلكتروني: Faculty Application - [التخصص].

يتم دعوة المترشحين الذين تم اختيارهم مبدئيا لإجراء مقابلة شفوية مع لجنة من أساتذة المدرسة.

آخر أجل لإرسال الملفات: 18 جويلية 2026.

ملاحظة: الأساتذة الذين سبق لهم إجراء المقابلة خلال السنتين الماضيتين 2024 و2025 ليسوا مطالبين بإعادة الترشح هذه السنة، لأن معلوماتهم لا تزال محفوظة في قاعدة بيانات المدرسة.

Selection of the academic staff for the academic year 2026-2027

Join the National School of Cybersecurity

The National School of Cybersecurity (NSCS), located within the "Scientific and Technological Hub Chahid Abdelhafid Ihaddadene, Sidi Abdallah, Algiers", is pleased to announce the opening of the selection process of its academic staff for the academic year 2026-2027, to strengthen its teaching and research staff.

The National School of Cybersecurity was established by Presidential Decree No. 24-181, dated June 5th, 2024. NSCS is a pioneering public institution dedicated to excellence in higher education, scientific research, technological development, and innovation in the field of cybersecurity. Its primary mission is to train engineers and doctors with advanced scientific, technical, and interdisciplinary skills, preparing them to take on roles in development, innovation, and academic teaching related to cybersecurity.

In addition to its educational mission, the School, in collaboration with the Information Systems Security Agency, is entrusted with the task of:

- Contribute to the national effort in scientific research and technological development in the field of information systems security, and provide innovative and high-tech solutions.
- Advance the development of science and technology in the field of cybersecurity.
- Participate to strengthen national technical capacities in the field of cybersecurity.
- Make its infrastructure, expertise, and resources accessible to contribute to the security of national information systems.

Areas of expertise

The School is seeking highly motivated and qualified faculty members (Professors, Associate Professors class A, Associate Professors class B) with expertise in the following areas:

- Mathematics:
 - Cryptography.
 - Operational Research.
- Computer Sciences:
 - Networks and Cybersecurity.
 - Object-oriented programming.
 - Information Systems.
 - Artificial Intelligence.
 - Mathematical logic.

- Cloud computing.
- DevSecOps.
- Blockchain.
- Embedded systems.
- etc.
- Electronics:
 - Telecommunications and Networks.

Eligibility and candidate profile

Applicants must:

- Hold a Ph.D. in a relevant discipline.
- Demonstrate teaching experience and strong academic potential.
- Show a clear motivation to contribute to the growth of a developing institution.
- Exhibit commitment to academic excellence, innovation, and teamwork.
- Be fluent in English.

Application procedure

Qualified candidates are invited to send the following documents:

- A detailed CV with a photo (if possible), including links to scientific network accounts (LinkedIn, Google Scholar, ResearchGate).
- A cover letter outlining motivation and relevant experience.

Submissions should be sent by email to:

recruit@enscs.edu.dz

Email subject

Faculty Application – [Your Area of Expertise].

Shortlisted candidates will be invited to an oral interview with the academic committee of the School.

Application deadline

July 18th, 2026.

Remark

Please note that faculty members who have already applied and completed the interview in the two previous years 2024 and 2025 do not need to reapply again this year, since their information is already in our database.